

# 國家理論科學研究中心數學組

## NCTS 傑出論文獎遴選作業辦法

2024年7月5日執行委員會通過

- 一、國家理論科學研究中心數學組(以下簡稱本中心)為鼓勵與肯定學者積極投入理論科學研究，特訂定本辦法。
- 二、本辦法獎勵的論文由任職於國內大專院校數學相關系所、學術機構之研究人員所發表，並在論文中提及本中心作為服務機關之一或致謝本中心。獎助之論文需在前一年一月至當年十二月已印刷出版或線上出版。
- 三、遴選作業原則：  
採本中心主動遴選方式進行。遴選作業由各領域學術委員(Program Chair)提出推薦名單、檢附論文並敘明推薦理由。得獎名單由中心執行委員會議共同決定。本獎項優先考慮較資淺的學者。
- 四、獎勵方式：獲獎人由本中心頒發獎狀1張與獎金新臺幣3萬元整。本中心將舉行公開儀式頒發獎狀及邀請獲獎人報告研究成果。
- 五、其他事項：
  - (一) 獲獎人數以每年以不超過6人為原則。
  - (二) 獲獎人應至本中心進行演講等相關學術活動。
  - (三) 每人獲獎以2次為限。
  - (四) 吳大猷先生紀念獎、NCTS 年輕理論學者獎、國科會傑出研究獎、NCTS 中心科學家等獲獎補助期間出版之論文不納入遴選範圍。
- 六、本辦法經執行委員會通過後施行，修改時亦同。

**National Center for Theoretical Sciences  
Mathematics Division  
NCTS Outstanding Paper Award Selection Guidelines**

2024.7.5 approved by the executive committee

1. The National Center for Theoretical Sciences Mathematics Division (hereafter referred to as NCTS) encourages and acknowledges the active involvement of scholars in theoretical science research, thus establishing the NCTS Outstanding Paper Award.
2. The NCTS Outstanding Paper Award rewards papers published by researchers employed in mathematics-related departments of domestic universities or academic institutions. Papers, selected for the Award, should have either listed NCTS as an affiliation or have included NCTS in the acknowledgments. Selected papers must be published, either in print or online, between January of the previous year and December of the current year.
3. Selection process: The NCTS initiates the selection process. Program Chairs propose a recommended list with papers and provide reasons for their recommendations. The final decision is by the NCTS Executive Committee meeting. Priority is given to junior scholars.
4. Award: Each winner will be awarded NT\$30,000 with a certificate. The NCTS will organize a public award ceremony. Award recipients shall give presentations of their research achievements during this event.
5. Others:
  - (1) A maximum of 6 winners may be awarded each year.
  - (2) Awardees are expected to give lectures or talks at NCTS.
  - (3) One researcher can receive the award at most twice.
  - (4) Papers published during the award period of the Wu Ta-You Memorial Award, Outstanding Research Award of the National Council of Science and Technology, and the NCTS Young Theoretical Scholar Award, NCTS Center Scientists, etc. will not be considered.
6. The regulations shall become effective upon approval by the Executive Committee, and the same applies to revisions of these regulations.